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Az országutak törvényen kívüli 
lovagjai 

Hazaért a magyar 
párt- és kormányküldöttség 

A magyar pár t - és kor-
mányküldöt tség különvonata 
hétfőn este, útban Budapest 
fe lé néhány percet időzött 
Brjanszkban és Kijevben, 
ahol a helyi pár t és ál lami 
vezetők köszöntötték a dele-
gáció tagjai t . Ki jevben be-
szállt a vonatba J. Sz. Sze-
nyin, az Ukrán Szocialista 
Szovjet Köztársaság Minisz-
ter tanácsának első elnökhe-
lyettese és Sz. A. Szlipcsen-
ko, az Ukrán Szocialista 
Szovjet Köztársaság külügy-
miniszter-helyettese, akik a 
határ ig kísérték a magyar 
vendégeket. 

A különvonat magyar idő 
szerint kevéssel fél 11 előtt 
é r t a csapi határál lomásra. 
A zászlódiszbe öltözött állo-
más épülete előtt több szá-
zan gyűltek össze, hogy vi-
rággal, szíves szóval, barát i 
kézszorítással bűcsúezanak a 
magyar pár t - és kormány-
küldöttségtől. Ott volt a de-
legációk fogadtatásán J. V. 
I Iny ick i j , a kárpáta l ja i te rü-
leti pártbizottság első t i tká-

ra és V. P. Ruzsin, a terü-
leti tanács végrehaj tó bizott-
ságának elnöke. 

A fogadtatás után a helyi 
vezetők villásreggelin lát ták 
vendégül a delegáció tagjait , 
m a j d magyar idő szerint né-
hány perccel 11 óra után a 
megjelentek nagy tapsa köz-
ben gördült ki a szerelvény 
Csapról. 

A Moszkvából hazatérő 
pár t - és kormányküldöttség 
elé a ha tá r ra utazott Hollai 
Imre. az MSZMP Központi 
Bizottsága külügyi osztályá-
nak vezetője és Gyémánt 
András, a Külügyminisztéri-
um protokollosztályának ve-
zetője. 

A pár t - és kormánydelegá-
ció tagjait , va lamint a ve-
lük együtt érkező Kádár J á -
nosnét a Nyugati pá lyaudvar 
feldíszített üvegcsarnokában 
ünnepélyesen fogadták. 

A küldöttség fogadására 
megjelent Kállai Gyula, a 
Minisztertanács elnökhelyet-

tese, Komócsin Zoltán, • a 
Népszabadság szerkesztőbi-
zottságának vezetője, Nemes 
Dezső, az MSZMP Központi 
Bizottságának t i tkára, Rónai 
Sándor, Somogyi Miklós, a 
SZOT elnöke, Szirmai Ist-
ván, a Központi Bizottság 
t i tkára, a Politikai Bizottság 
tag ja ; Brutyó János, a SZOT 
főt i tkára, Czinege Lajos ve-
zérezredes, honvédelmi mi-
niszter, Nyers Rezső, a Köz-
ponti Bizottság t i tkára, a Po-
litikai Bizottság póttagjai. 
Résztvett a fogadtatáson az 
MSZMP Központi Bizottsá-
gának, az Elnöki Tanácsnak 
és a Minisztertanácsnak több 
tagja, va lamint politikai, 
gazdasági és társadalmi éle-
tünk sok más vezető szemé-
lyisége. 

Ugyancsak jelen volt a pá-
lyaudvaron a budapesti dip-
lomáciai képviseletek szá-
mos vezetője és tagja. 

Kádár János és Apró Antal 
a moszkvai indiai kiállításon 

Kedden délelőtt Kádár Já-
nos, a Magyar Szocialista 
Munkáspár t Központi Bizott-
ságának első t i tkára, a fo r -
radalmi munkás-paraszt ko r . 
mány elnöke és Apró Antal, 
a Politikai Bizottság tagja, a 
Minisztertanács elnökhelyet-
tese 

kétórás látogatást tett az 
Indiai Köztársaság moszk-
vai nemzeti kiállí tásán. 

A kiállí tás főbe já ra táná l 
Kádá r Jánost és Apró An-
ta l t Manubhai Shah indiai 
külkereskedelmi miniszter és 
P . K. Panikkar , a kiáll í tás 
igazgatója fogadta. A ma-
gyar vezetők régi ismerős-
kén t üdvözöltek Manubhai 
Shahot, aki nemrég hazánk-
ban is jár t . 

Kádár János, Apró Antal 
és a kíséretükben levő sze-
mélyek be jár ták az indiai 
kiáll í tás legkülönbözőbb pa-
vilonjait , és 

nagy elismeréssel nyilat-
koztak az indiai kézmű-

ipar, mezőgazdaság, köny-
nyű- és nehézipar termé-
keiről. 
A látogatás végén Manub-

hai Shah vendégül lát ta Ká-
dár Jánost és Apró Antal t 
a kiállítás egyik tárgyaló-
helyiségében. A bará t i be-
szélgetés során az indiai mi-
niszter elmondotta, hogy 

a Szovjetunió után Ma-
gyarország India legna-
gyobb kereskedelmi par t -
nere a szocialista orszá-
gok közül. 

Kádár János erről elisme-
réssel nyilatkozott és ki je-
lentet te: 

kereskedelmünket tovább 
is lehet fejleszteni. 
A beszélgetés során szóba 

került , hogy Magvarország 
két vízi erőművet épített 
Kasmírban, 

Indiában megépült a 
Ganz Árammérőgyár ki-
csinyített mása is, 

Virágpompában a dísztó 

amelyről nagy elismeréssel 
beszélnek a távoli országban. 

Sok szó eset t arról is, 
hogy 

a magyar és az indiai 
szakemberek együttműköd-
nek az indiai a lumínium-
ipar fejlesztésében. 
Kádár János a következő 

bejegyzést hagyta a kiáll í tás 
vendégkönyvében: 

"Gratulá lunk indiai bará-
ta inknak e nagyszerű 
szemléltető kiállításhoz. 
Szívből minden jót kívá-
nunk India népének. Ká-
dár János*<. 

A magyar kormányfőt az 
indiai kiállítók 

egy terhet húzó elefánt 
elefántcsontból faragot t 
szobrával ajándékozták 
meg. 
A kiállí tás pavilonjaiban a 

moszkvai közönség minde-
nü t t tapssal köszöntötte a 
magyar vendégeket. (MTI) 

r 

Újraválasztják 
az üzemi tanácsokat 

A szegedi gyárakban folynak az e lőkészüle tek 
• Az üzemi demokrácia to-

vábbfejlesztése a hazánkban 
nagy tradíciókkal, és a szoci-
alista épí tőmunkában gaz-
dag tapasztalatokkal rendel-
kező szakszervezetek egyik 
megtisztelő kötelessége. Az 
üzemi demokrácia kiszélesí-
tésének érdekében alakítot-
tak üzemi tanácsokat terme-
lő vállalatainknál, gazdasá-
gainkban. Feladatkörük meg-
határozása — javasláttevés, 
véleményezési, döntési és el-
lenőrzési jog — is ezt a célt 
hivatoít szolgálni. A leg-
alább száz főt dolgoztató vál-
lalatoknál ez ideig is fnűköü-
tek üzemi tanácsok. De az 
évek lassan formasággá kop-
ta t ták az üzemi demokrácia 
e fontos szervét, így lassan 
elvesztette eredeti célját, 
küldetésének, létrehozásának 
értelmét. 

A legrátermettebbeket 

Ezt a helyzetet látva, a 
magyar forradalmi munkás-
paraszt kormány a Szakszer-
vezetek Országos Tanácsá-
nak Elnökségével egyetértés-
ben rendeletben szabályozta 
az üzemi tanácsok feladatát 
és jogköré t így kerülhet sor 
az elkövetkezendő hónapok-
ban ezeknek a tanácsoknak 
az újraválasztására . 

Nem csupán formai válto-
zást jelent az újraválasz-
tás, hanem bizoliyára és el-
sősorban tar ta lmi javulást 
is. Szögi Antalné, a Textil-
ipari Dolgozók Szakszerveze-
te Csongrád- megyei bizott-
ságának t i tkára elmondta, 
hogy az előkészületeket már 
megkezdték. Tájékoztat ták a 
textiles vállalatok üb t i tká-
ra i t az ú j választás jelentő-
ségéről. 

A legtöbb üzemben nap-
ja inkban t a r t j ák a műszaki 
tanácskozásokat. A termelési 
tanácskozásokra pedig au-
gusztus elején kerül sor va-
lamennyi texti lgyárban. Eze-
ken választ ják meg az ű j 
üzemi tanácsot. Tagja inak 
létszáma kevesebb mint az 
előző években volt. Így, mód 
nyílt a r ra . hogy valamennyi 
üzemrészből, műhelyből a 
legmegfelelőbbek, legráter-
mettebbek kerül jenek az 
üzemi tanácsba, s ezek az 
emberek ne csak formálisan, 
hanem valóban gyakorolják 
jogaikat. 

— Az újraválasztás határ -
ideje augusztus 31. Eddig az 
időpontig már az első ülése-
ket is megtar t ják . Sokat vá-
r u n k az ú j tanácsoktól. Ép-

pen az, hogy létszámuk csök-
kent — a vállalat létszámá-
tól. függően 11 és 31 főből 
állhat —, teszi lehetővé, 
hogy olyanokat válasszanak, 
akik a szociális juttatások 
elosztásán kívül, termelési és 
egyéb gazdasági problé-
mák megoldásában is seg't-
séget. tudnak adni a vállala-
tok vezetőinek. Mi. előkészí-
tő munkánkban elsősorban 
az üzemi ianácsok megnöve-
kedett jelentőségét kívántuk 
hangsúlyozni — állapította 
meg Szögi Antalné. 

Teljes nyilvánossággal 

Az üzemi üb-t i tkárok to-
vábbították már a feladatot, 
így, a kenderfonógyárban 
Is megbeszélték a műhelyt i t -
károkkal. művezetőkkel a 
tennivalókat. A harmadik 
negyedéves termelési tanács-
kozásokon, melyek augusztus 
másodika és kilencedike kö-
zött za j lanak le, választják 
meg az ú j üzemi tanács 27 
tagját . A jelöltek neveit még 
a tanácskozás előtt minden-
ki á l ta l jól látható helyre ki-
függesztik. 

A texti lművekben 21 tagú 
lesz az ú j tanács. A válasz-
tások pontos ütemterve már 
elkészült. A javaslatok név-
sora is a hamarosan sorra-
kerülő értekezletre vár, hogy 
ott döntsenek mindenkiről 
személy szerint. Az augusz-
tus másodiki ' termelési ta-
nácskozásokat megelőzve is-
mertetik a műhelyti tkárok, 
bizalmiak közvetítésével a 
választások fontosságát és 
jelentőségét. 

Gyakorlatibb munkát 

Az újjáválasztott üzemi ta-
nács feladatköre lényegében 
ugyanaz marad, ami volt, 
csak operatívabb szervvé 
kell válnia. Ezideig — a ta-
pasztalatok azt muta t j ák —, 
az ellenőrzési jog és a javas-
lattevés szinte mindenütt 
csak papíron szerepelt, a 
gyakorlatban nemigen éltek 
lehetőségével. 

A csökkentett létszámú 
együttesektől több kezdemé-
nyezést, gyakorlatibb mun-
kát, több cselekvést várnak 
a szakszervezetek. 

(Tóth Bé la telv.) 

Az ország legszebb tava most az újszegedi egyetemi bo-
tanikus kert dísztava, amely tele van virággal. Fehér és 
kék tündérrózsák, indiai lótuszok nyílnak nagy számba/n. A 
virágzás egész nyáron tart, hosszú ideig gyönyörködhetnek 
benne az ünnepi játékok vendégei. 

Ma Kezdődik a KGST országok 
csűcsériekezlete 

Ma megkezdődik Moszkvában a KGST-országok kom-
munista és munkáspár t ja i első t i tkárainak és kormányfői-
nek értekezlete. 

Az évenként sorra kerülő magasszintű tanácskozáson 
a többi között az 1970-ig tar tó ötéves, illetve az 1.980-ig 
tartó húszéves tervek koordinálásáról, a szakosításról, az 
árucsereforgalomról, a tudományos ós kuta tómunkák ösz-
szehangolásárói lesz szó. 

A tanácskozásra kedden megérkezett Moszkvába a ro-
mán, a bolgár, a csehszlovák és a lengyel küldöttség. A 
Román Népköztársaság küldöttségét Gheorghe Gheorghiu-
Dej, az RMP Központi Bizottságának első t i tkára, a Ro-
mán Népköztársaság Államtanácsának elnöke, a Bolgár Nép-
köztársaság küldöttségét Todor Zsivkov, a BKP Központi 
Bizottságának első t i tkára, a Bolgár Népköztársaság Minisz-
ter tanácsának elnöke, a Csehszlovák Szocialista Köztársaság 
küldöttségét Antonin Novotny, a CSKP Központi Bizottsá-
gának első ti tkára, a Csehszlovák Szocialista Köztársaság 
elnöke, a Lengyel Népköztársaság küldöttségét pedig Wla-
dyslaw Gomulka. a LEMP Központi Bizottságának első tit-
ká ra vezeti. Az érkezőket a szovjet főváros Kijevi-pályaud-
varán, illetve a vnukovói repülőtéren az SZKP Központi 
Bizottságának elnökségi tagja i és a szovjet kormány veze-
tői fogadták. (MTI) 

További e l ő r e h a l a d á s 
a m o s z k v a i 

a t o m e s e n d - t á r g y a l á s o n 
Kennedy Moszkvába küldi külügyminiszterét 

A Szovjetunió, az Egyesült 
Államok és Nagy-Britannia 
képviselői Moszkvában ked-
den délután, helyi idő szerint 
15.00 órakor, folytat ták ta-
nácskozásaikat a nukleáris 
fegyverkísérletek eltiltását 
kimondó részleges egyez-
mény megkötéséről. A dél-
előtt folyamán a szövegező 
bizottság tar tot t ü lés t 

A küldöttség délutáni ülé-
se másfél óra hosszat tartott , 
ma jd a három küldöttség ve-
zetője — Gromiko, Harriman 
és Lord Hailsham — egy-
órás kül ön megbeszélést ta r -
tott, akárcsak a hétfői ülés 
után. Hírügynökségi értesü-
lések szerint a küldöttség ve-
zetői a feleket kölcsönösen 
érintő egyéb kérdésekről 
folytat tak eszmecserét. 

A kedd délutáni ülésről ki-
adott közös közlemény hang-
súlyozza, hogy további hala-
dást értek el a levegőben, a 
világűrben és a víz alat t vég-
zett nukleáris fegyverkísér-
letek eltiltását kimondó szer-
ződés megszövegezésében. 
Ezenkívül folytat ták az esz-
mecserét a feleket kölcsönö-
sen érintő más kérdésekről 
is. 

A közlemény bejelenti, 
hogy szerdán ú jabb ülést 
tar tanak. 

Nyugati hírügynökségek 
megállapítása szerint is ha-
ladást értek el a tárgyaláso-
kon. Megfigyelők valószínű-
nek ta r t ják , hogy néhány na-
pon belül megállapodás szü-
letik. Állítólag már készen is 
van a szerződéstervezet és 
Harr iman, aki az amerikai 
küldöttséget vezeti, a hét 
második felében visszatér 
Washingtonba. Meg nem erő-
sített hirek szerint Kennedy 
Rusk amerikai külügymi-
niszter vezetésével az ame-
rikai kongresszus néhány ve-
zető tagját Moszkvába akar-
ja küldeni, hogy jelen legye-
nek az egyezmény aláírásá-
nál. Ennek az intézkedésnek 
az lenne a célja, hogy meg-
nyer je a kongresszus demok-
rata és köztársaságpárti tag-
jait a szerződés rat i f ikálásá-
hoz. 

A Fehér Ház egyelőre sem-
miféle hivatalos nyilatkoza-
tot nem tett : az amerikai 
kormányzat már rég nem ta-
núsított hasonló >-szűkszavú-
ságot«. Ennek oka nyilván-
valóan az, hogy mindenféle 
találgatásra módot nyúj tó 
bizonytalan információkkal 
nem aka r j a veszélyeztetni a 
moszkvai tárgyalások sike-
rét. 

Ülésezik a Biztonsági Tanács 
Kedden — magyar idő sze-

rint az esti órákban ismét 
összeült a Biztonsági Tanács, 
hogy folytassa a vi tá t az a f -
rikai portugál területek 
helyzetéről. 

A hétfői üléshez hasonló-
an meghívták Libéria, Tuné-
zia, Sierra Leone, a Malgas 
Köztársaság és Portugália 
képviselőit, hogy vegyenek 
részt a vitában. 

Elsőnek Victor Miadana. a 
Malgas Köztársaság pénz-

ügyminisztere szólalt fel. 
Hangsúlyozta, hogy a Malgas 
Köztársaság tel jes mértékben 
egyetért a 32 afr ikai ország 
álláspontjával. Semmi sem 
indokolhat ja — jelentet te ki 
— a portugál uralom továb-
bi fennmaradásá t afr ikai né-
pek fölött, amelyek az el-
múlt években félreérthetet-
lenül és hősiesen kifejezésre 
ju t ta t ták a szabadságra és a 
függetlenségre irányuló aka-
ra tukat . 


